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Plats och tid Erstaviksrummet kl. 18.30 – 20.10 
  
Närvarande Jan-Eric Jansson (kd ) Nacka kommun, ordförande 
 Birgitta Westman (fp) - ” -, 1.e vice ordförande 
 Kerstin Fagerström AANV 
 Gunder Wåhlberg DHR 

 Gun Lingberth R 
 Zigan Karlsson Lezdin R 
 Kent Andersson SRF 
 Pia Dahlén IFS ( - 19.30) 
  

 
Övriga deltagare Hans-Ivar Swärd, SLK, Lennart Jonasson, stadsdirektör 
Utses att kontrasignera Gun Lingberth 
Underskrifter Sekreterare …………………………………………… 
  Hans-Ivar Swärd 
   
 Ordförande ……………………………………………. 
  Jan-Eric Jansson  
   
 Kontrasig-

nerar  
…………………………………………… 

  Gun Lingberth  
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1.  Minnesanteckningar från möte den 2 september 2009 
Med en notering att ordföranden fört vidare till (s) att det fortfarande saknades närvaro av 2:e vice ordföran-
den (s) vid rådets möten, lades föregående minnesanteckningar till handlingarna.   
 
2. Rapport från mötet mellan arbetsutskottet och företräda-

re för majoriteten 
 
Ordföranden redogjorde från mötet den 8 oktober 2009 mellan arbetsutskottet och kom-
munstyrelsens ordförande Erik Langby och social- och äldrenämndens ordförande Eva 
Öhbom Ekdahl. Mötet ägde rum i en öppen och förtroendefull atmosfär. Från förenings-
håll betonades att man ville komma med kommunens processer tidigare än idag. När han-
dikapprådet idag möter en fråga så är den alltför ofta redan beslutad och möjligheterna till 
inflytande små eller obefintliga. FUB, Föreningen för utvecklingsstörda barn, lämnade en 
särskild redogörelse för sin syn på handikapprådet. (bilaga). Dessutom redovisade före-
ningarna vad de ansåg vara risker med privata aktörer inom LSS-området (bilaga).  
 
Vid dagens möte diskuterades ingående hur man skulle kunna komma arbeta vidare med 
handikapprådets arbetsformer. Stadsdirektör Lennart Jonasson beskrev den positiva syn 
som fanns på handikapprådet som ett forum för forum för överläggningar och ömsesidig 
information och rådgivande organ kring frågor som berör funktionshindrades situation i 
kommunen. De olika organisationerna kan också ha olika syn och uppmärksamma olika 
saker utifrån sina specialkunskaper. I grunden är dock information en viktig förutsättning 
för inflytande. 
 
Efter dagens överläggning beslutade handikapprådet att pröva följande modell. Samtliga 
nämnder och styrelser skickar sina föredragningslistor till medlemmarna i handikapprådet 
enligt den sändlista som finns. Resp. organisation kan sedan kontakta Hans-Ivar Swärd 
eller nämndsekreteraren för att få del av det material som finns till de ärenden som är av 
intresse. I många fall finns dessutom underlagen tillgängliga direkt via kommunens 
webbplats. Varje förening kan då yttra sig direkt till resp. nämnd i de frågor som man fin-
ner är viktiga just för dem.  
Stadsledningskontoret ser till att nämnder och styrelser får del av adressuppgifterna och 
det nya arbetssättet. Stadsledningskontoret skickar även till föreningarna en rutinbeskriv-
ning med telefonnummer m.m. arbetsmodellen måste prövas minst 6 månader framåt. 
 
3. Rapport om majoritetens budgetförslag 2010 - 2012 
Ordföranden beskrev några punkter i majoritetens budgetförslag av särkilt intresse för 
handikapprådet.  Bl.a. så höjs checkbeloppen för LSS och anslaget för att avhjälpa hinder 
i utemiljön, som redovisats på förra mötet med handikapprådet, ökas till 6,5 mkr 2010. 
 
Ur budgetförslaget kan också citeras: 

”…..Handikapp 
En viss avmattning i volymökningen som pågått i flera år har visat sig under 
2009. Antalet brukare som får insatser är jämförbara med samma tid förra 
året. Det är främst antalet LSS barnplaceringar som är färre. Boendefrågan är 
central för arbetet inom LSS området. En inventering har gjorts för ungdomar 
från 15 år. Det är ett 25-tal personer som anmält intresse av framtida boende 
genom LSS. I nära samarbete med fastighetskontoret beräknas och planläggs 
för behoven de kommande åren. Två boenden har försenats och blir klara un-
der 2010. 
Ett nytt serviceboende med elva lägenheter för personer med Aspergers syn-
drom har öppnat i Fisksätra. Boendet erbjuder mer omfattande och kontinuer-
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ligt stöd än öppna insatser. Insatserna korttidstillsyn och daglig verksamhet 
väntas öka och inom korttidsvistelse planeras för kundval. Kontaktpersoner 
och korttidsfamiljer är svårt att rekrytera till de behov som efterfrågas. 
Socialpsykiatri (SPT) 
Volymer och kostnader ligger på en stabil nivå. Gruppbostäder med icke full-
värdigt boende ska ersättas med nybyggnation som planeras till 2010-2011. 
Beslut om kundval har fattats för boendestöd och sysselsättning och utform-
ningen av kundvalet för dessa verksamheter pågår. 
Statsbidraget på 2 mkr för tvångsvård i öppenvård används till utbildning för 
handläggarna samt till en särskild resursperson Uppföljning av insatsen plane-
ras. Ytterligare stadsbidrag kommer att troligen att tilldelas men det är oklart 
när. Socialstyrelsen har beviljat 2,9 mkr till kompetensutveckling av basperso-
nal som arbetar med målgruppen inom Nacka, Värmdö och Haninge kommun 
samt psykiatri Sydöst. ….” 
 

Handikapprådet noterade redovisningen till protokollet. 
 

4. Aktuellt om korttidsboende 
Ordföranden beskrev det arbete som pågår med skapa ett kundvalssystem även för kort-
tidsboenden. Checknivån är en svår fråga som diskuteras. Det finns idag flera anordnare, 
kommunala såväl som privata, och ersättningarna varierar. Det bör istället vara en strävan 
att de ska vara lika. 
 
Handikapprådet noterade redovisningen till protokollet. 
 
5. KomAn ett EU socialfondsprojekt 

 
Lena Evrell hade frågat varför Nacka inte deltar i EU-projektet Kom An som har till syfte 
att skapa arbete och sysselsättning för personer med funktionshinder. Från socialtjänsten, 
enheten för personer med funktionsnedsättning hade detta svar lämnats: 

”KomAn är ett projekt som några av Södertörnskommunerna sedan någ-
ra år tillbaka deltar i. Att Nacka inte deltar beror på att andra prioriteringar 
gjorts inom området sysselsättning-arbete. Vi har ramupphandlat företag 
som arbetar enligt supported-employment metoden, som har 
som målsättning att ge personer med funktionsnedsättning möjlighet att 
komma i kontakt med företag för praktikplatser och arbete. Vi har idag ca 
30 personer (med LSS-beslut )som får sådan insats. För personer som 
står närmare arbetsmarknaden samarbetar vi med arbetsförmedlingens 
enhet Unga Handikappade samt kommunens Arbetsmarknadsenhet”. 

Dessutom så påpekade ordföranden att det på individnivå finns en utvecklad sam-
verkan med arbetsförmedlingen. 
 
Handikapprådet noterade svaret till protokollet. 
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6. Yttrande över utställningsförslag till detaljplan för del av 

Velamsund, Sångfågelvägen m.fl. Boo 
Handikapprådet godkände följande, redan insända yttrande: 

Handikapprådet har framfört kritik mot förslaget i sitt samrådsyttrande. Den 
nya planeringsmetod som kommunen prövar i ärendet innebär att ur handi-
kappsynpunkt viktiga trafiksäkerhetsfrågor lämnas obehandlade.  
 
Handikapprådet, som icke sakägare, vill ändå begagna tillfället att ånyo 
framföra sina synpunkter i ärendet. 
 
Enligt planenhetens kommentar till rådets yttrande sägs att det skulle ta för 
lång tid att planera enligt normala metoder, d v s enligt grundprinciperna i 
svensk planlagstiftning. Problemen och kostnaderna flyttas över på kom-
mande generationer, vilket gör dem svårare och ibland omöjligt att lösa. 
Handikapprådet har framfört kritik mot förslaget i sitt samrådsyttrande. Den 
nya planeringsmetod som kommunen prövar i ärendet innebär att ur handi-
kappsynpunkt viktiga trafiksäkerhetsfrågor lämnas obehandlade.  
Handikapprådet, som icke sakägare, vill ändå begagna tillfället att ånyo 
framföra sina synpunkter i ärendet. 
 
Enligt planenhetens kommentar till rådets yttrande sägs att det skulle ta för 
lång tid att planera enligt normala metoder, d v s enligt grundprinciperna i 
svensk planlagstiftning. Problemen och kostnaderna flyttas över på kom-
mande generationer, vilket gör dem svårare och ibland omöjligt att lösa. 
 

 
7. Färdtjänsten, biblioteksplanen 
Stadsdirektören informerade om att det nu träffats en överenskommelse mellan landsting-
et och KSL (Kommunförbundet Stockholms län) om färdtjänsten. Förhandlingar om ett 
nytt färdtjänstavtal har pågått sedan 2008 och har framförallt handlat om kostnader och 
ansvar för de kommunala persontransporterna som är undantagna enligt § 9 i färdtjänstav-
talet och som kommunerna utför. Landstinget har nu klargjort att de vill ha kvar § 9 -
resorna = turbundna resor. KSL:s styrelse har därför beslutat att rekommendera kommu-
nerna att teckna nytt färdtjänstavtal med Stockholms läns landsting. Stadsledningskonto-
ret kommer också att föreslå kommunstyrelsen teckna det nya avtalet som KSL rekom-
menderar. För brukarna blir det ingen skillnad. 
 
Ordföranden berättade att en biblioteksplan ska tas fram. Kommunfullmäktige fattade be-
slut om en biblioteksplan 2006 och en utvärdering av biblioteksplanen visar att det finns 
ett behov av att revidera densamma. Det har skett en utveckling i kommunen sedan pla-
nen beslutades, vilket gör att vissa delar i planen har blivit inaktuella. Även målen i bibli-
oteksplanen behöver ses över, liksom ansvarsfördelningen mellan respektive nämnder. 
Mer information kommer att finnas längre fram. (Jfr p. 2 i dagens minnesanteckningar.) 
 
Handikapprådet noterade redovisningarna till protokollet. 
 
8. Möten 2009 
Med anledning av beslutet under p. 2 bestäms för dagen inget schema för mötena 
under 2010. Arbetsutskottet får ta ställning och sedan meddela övriga. 
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9. Anmälningar 
• Väl & V september 2009 
• Aktuellt från Socialtjänsten oktober 2009 
• Hört & hänt nr 3 september 2009 
• NHR Föreningsnytt nr 5 2009 
• Social- och äldrenämndens protokoll 22 september 2009 
• Social- och äldrenämndens protokoll 20 oktober 2009 
• Från HSO ”En ny FN konvention som kommer …..” 

 
 
 

Nästa möte med handikapprådet meddelas senare (se punkt 2 i dagens minnesanteck-
ningar. 
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Bilaga 
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